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Este 2023, la ciudadanía de Torrent me ha otorga-
do la oportunidad, a mí y a mi equipo de gobierno, de 
ofrecerle a todos nuestros vecinos un proyecto de ciu-
dad, que ya pusimos en práctica, donde las personas, 
sus necesidades, sus problemas, sus inquietudes, sus 
sueños, sus anhelos, son el centro de actuación de to-
das las medidas, políticas y decisiones que desde el 
Ayuntamiento de Torrent vamos a tomar.

El principal objetivo que este equipo de gobierno 
tiene es el bienestar de todos los torrentinos, mejorar 
su calidad de vida, hacer de su día a día un camino 
más fácil y, para ello, son necesarios medios a través 
de los que transmitir a nuestros vecinos que, su con-
sistorio, está ahí, para lo que requieran o precisen. 
Buena parte de este cometido lo cumple el Boletín de 
Información Municipal, el BIM. 

Queremos ofrecer a toda la ciudadanía de Torrent 
un ayuntamiento totalmente conectado con ella, don-
de las necesidades y problemas que preocupan a los 
torrentinos lleguen de la forma más rápida y concre-
ta posible a los que tenemos poder de decisión y, por 
consiguiente, brindar una solución adecuada y lo más 
inmediata posible. Nuestros desvelos son por Torrent, 
por cumplir con nuestra responsabilidad y compro-
miso de hacer un Gran Torrent, de conseguir resolver 
las inquietudes de los torrentinos.

En esta labor, también es muy importante actuar 
con transparencia, con total claridad, brindando y 
poniendo a disposición de todos las actuaciones que, 
desde este nuevo equipo de gobierno, se ponen en  
marcha. Dar información sobre nuestra acción políti-
ca y actuar de la forma más clara y abierta para la 
ciudadanía, de cara. Y esta es otra de las cualidades 
del BIM, mantener informado a Torrent.

Así es el BIM, la ventana donde todo el que quiera 
puede asomarse para ver nuestra gran ciudad, para 
informarse sobre lo acontecido y lo que acontecerá. 

Y así seguirá siendo en el futuro, una herramien-
ta que dé poder a los ciudadanos de Torrent porque, 
como escribió Thomas Hobbes en su Leviatán,“el que 
tiene la información, tiene el poder”.  

Este 2023, la ciutadania de Torrent m’ha atorgat 
l’oportunitat, a mi i al meu equip de govern, d’oferir a 
tots els nostres veïns un projecte de ciutat, que ja vam 
posar en pràctica i en què les persones, les seues ne-
cessitats, els seus problemes, les seues inquietuds, els 
seus somnis, els seus anhels, són el centre d’actuació 
de totes les mesures, polítiques i decisions que a l’Ajun-
tament de Torrent prendrem.

El principal objectiu que este equip de govern té 
és el benestar de tots els torrentins, millorar la seua 
qualitat de vida, fer del seu dia a dia un camí més fàcil 
i, per a aconseguir-ho, són necessaris mitjans a través 
dels quals puguem transmetre als nostres veïns que el 
seu consistori està ahí, per al que requerisquen o ne-
cessiten. Bona part d’esta missió la compleix el Butlletí 
d’Informació Municipal, el BIM.

Volem oferir a tota la ciutadania de Torrent un 
Ajuntament totalment connectat amb ells, en el qual 
les necessitats i problemes que preocupen els torren-
tins arriben de la forma com més ràpida i concreta mi-
llor als que tenim poder de decisió i, en conseqüència 
poder-los brindar una solució adequada i com més 
immediata millor. Els nostres afanys són per Torrent, 
per complir la nostra responsabilitat i el compromís 
de fer un gran Torrent, d’aconseguir resoldre les in-
quietuds dels torrentins.

En esta labor, també és molt important actuar amb 
transparència, amb total claredat, brindant i posant a 
la disposició de tots, les actuacions que, este nou equip 
de govern posarem en marxa. Donarem informació 
sobre la nostra acció política i actuarem de la forma 
més clara i oberta per a la ciutadania, de cara. I esta és 
una altra de les qualitats del BIM, mantindre informat 
Torrent.

Així és el BIM, la finestra en què tot el qui vulga pot 
aguaitar per a vore la nostra gran ciutat, per a infor-
mar-se sobre el que ha passat i sobre el que passarà. 

I així continuarà sent en el futur, una ferramenta 
que done poder als ciutadans de Torrent perquè, com 
va escriure Thomas Hobbes en el seu Leviatan, “qui té 
la informació, té el poder”.  

Saluda Amparo 
Folgado 
Tonda

Alcaldessa de Torrent
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PLE  DE CONSTITUCIÓ DE 
L’AJUNTAMENT

Sessió extraordinària del Ple, celebrada 
el dia 17 de juny de l’any 2023

En la sala d’actes de la Casa Con-
sistorial de la ciutat de Torrent, ha-
bilitada com a sala de sessions, a 
les 11.00 hores, en compliment del 
que establixen els articles 195 i 196 
de la Llei Orgànica 5/1985 de 19 de 
juny, 37 del Reglament d’Organitza-
ció, Funcionament i Règim Jurídic de 
les Entitats Locals i 46 del Reglament 
Orgànic del Ple d’este Ajuntament, es 
reunixen en sessió pública, en pri-
mera convocatòria, els senyors i les 
senyores proclamats regidors i regi-

dores electes en les eleccions locals 
celebrades el passat 28 de maig, in-
dicats al marge ,amb l’assistència del 
secretari general del Ple. 

Pel secretari general es dona 
compte que la totalitat dels regidors 
i regidores proclamats per la Junta 
Electoral de Zona han presentat les 
declaracions d’interessos, d’acord 
amb el que preceptuen els articles 
108.8) de la Llei Orgànica del Règim 
Electoral General, el 75 de la Llei 

7/1985, Reguladora de les Bases del 
Règim Local, el 131 de la Llei 8/2010, 
de Règim Local de la Comunitat Va-
lenciana, el 30 i següents del Regla-
ment d’Organització, Funcionament 
i Règim Jurídic de les Entitats Locals, 
el 25 del Reglament Orgànic del Ple 
d’este Ajuntament, i que no hi ha nin-
gú afectat per causes d’incompatibi-
litat, i es troben, per tant, en condi-
cions legals de prendre possessió del 
càrrec. 

Constitució de la mesa d’edat
 

Els assistents constituïxen la mesa 
d’edat, que està integrada pels regi-
dors electes de més edat, Juan Jesús 
Ros Piles i de menor edat, Eduardo 
Gómez Silgo. Hi actua de secretari, el 
secretari general del Ple, Fernando 
Salom Herrero.  
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Jesús 
Ros Piles

Esmeralda 
Torres Guillén

Andrés Campos 
Casado

Inma García 
Barat

Eduardo Gómez 
Silgo

Inmaculada Amat 
Martínez

José Pascual
Martínez Climent

Susi Ferrer 
San Pablo

Francisco José 
Arnau Roig

Marina Olivares 
Hernández

Xavier Martí 
Soriano

María Jesús
Herrada Ricart

Sonia Ángeles 
Roca Martínez

Ana Penella 
Busach

Guillermo María
Alonso del Real 

Barrera

María del Rosario 
Fernández Aracil

María Ángeles 
Lerma Cervera

Santiago 
Calatayud Fabiá

Arturo
García Gil

José Maroto
Yago 

Aitor Sánchez 
Collado

Sandra Fas 
Mompó

Amparo Chust 
Giménez

José Francisco 
Gozalvo Llàcer

Amparo Folgado
Tonda

CONSTITUCIÓ DE 
LA CORPORACIÓ
MUNICIPAL

Oberta la sessió, la Mesa compro-
va les credencials presentades així 
com l’acreditació de la personalitat 
dels electes pels certificats remesos 
per la Junta Electoral de Zona.

Amb la promesa o jurament pre-
vis d’acatar la Constitució, d’acord 
amb el que preceptuen l’article 108.8 
de la Llei Orgànica del Règim Electo-

ral i el 49 del Reglament Orgànic del 
Ple, si bé en alguns casos amb l’afegit 
de la fórmula per imperatiu legal, o 
bé amb referències a altres qüestions 
que no han desvirtuat la fórmula le-
galment prevista que va ser respecta-
da íntegrament per tots els assistents, 
estos prenen possessió del càrrec.

Com que han concorregut a la 
sessió i han pres possessió la ma-
joria absoluta del nombre legal de 
membres que integren l’Ajuntament, 
es declara formalment constituïda la 
Corporació.  

PARTIT POPULAR >>

 PARTIT POLÍTIC VOX >>

PARTIT SOCIALISTA >>

COMPROMÍS - PODEM - EU >>                                                                                                                                              
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CONSTITUCIÓ 
DELS GRUPS
POLÍTICS
MUNICIPALS 

 » Amparo Folgado Tonda
 » Arturo García Gil
 » José Maroto Yago 
 » Aitor Sánchez Collado
 » Sandra Fas Mompó
 » Amparo Chust Giménez
 » José Francisco Gozalvo Llácer
 » Sonia Ángeles Roca Martínez
 » Ana Penella 

GRUP MUNICIPAL 
PARTIT  
POPULAR  
DE TORRENT

>>

 » Jesús Ros Piles
 » Esmeralda Torres Guillén
 » Andrés Campos Casado
 » Inma García Barat
 » Eduardo Gómez Silgo
 » Inma Amat Martínez
 » José Pascual Martínez Climent
 » Susi Ferrer San Pablo
 » Francisco José Arnau Roig
 » Marina Olivares Hernández

GRUP 
MUNICIPAL 
SOCIALISTA

>>

GRUP 
POLÍTIC  
VOX 
 
>>

 » Guillermo María Alonso del Real  
  Barrera
 » María del Rosario Fernández   

  Aracil
 » María Ángeles Lerma Cervera
 » Santiago Calatayud Fabià

GRUP  
COMPROMÍS 
PODEM 
ESQUERRA UNIDA 
 
>>  

 » Xavier Martí Soriano 
 » María Jesús Herrada Ricart
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A continuació, la presidència de la mesa anuncia que es durà a terme l’elecció de l’alcalde o alcaldessa i assenyala 
que hi poden ser candidats o candidates tots els regidors o regidores que encapçalen les llistes corresponents i que 
serà proclamat o proclamada electe o electa qui n’obtinga la majoria absoluta i que si ningún obté esta majoria, serà 
proclamat o proclamada alcalde o alcaldessa el regidor o regidora que haja obtingut major nombre de vots populars 
en les eleccions, d’acord amb l’acta de proclamació emesa per la Junta Electoral de Zona. Els regidors que encapçalen 
les llistes electorals són els següents: Sr. Juan Jesús Ros Piles, qui encapçala la llista presentada pel Partit Socialista 
Obrer Espanyol, amb 15.156 vots. Sra. Amparo Folgado Tonda, qui encapçala la llista presentada pel Partit Popular, 
amb 13.436 vots. Sr. Guillermo María Alonso del Real, per Vox, amb 5.716 vots. Sr. Xavier Martí Soriano, per Acord per 
Guanyar, amb 3.579 vots. 

Accepten la condició de candidats a l’Alcaldia: Juan Jesús Ros Piles, Amparo Folgado Tonda, Guillermo María 
Alonso del Real, i Xavier Martí Soriano. De conformitat amb el que s’estableix l’article 51.2.a) del Reglament Orgànic del 
Ple de l’Ajuntament de Torrent, es du a terme la votació nominal, la qual dona el següent resultat:

Sra. Amparo FolgadoTonda
13 vots

“Ens faltava una cosa molt important, i jo crec que és la més important, que és dedicar-
vos-ho a tot el poble de Torrent i entregar-me, com a persona, al poble de Torrent.

Jure, per la meua consciència i honor, complir fidelment les obligacions del càrrec 
d’alcaldessa. Amb lleialtat al rei, i guardar i fer guardar la Constitució com a norma 

fonamental de l’Estat, i acatar l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana” .

La Sra. Amparo Folgado Tonda obté 13 vots, que representen la majoria absoluta del nombre de membres que de 
dret integren la Corporació, per la qual cosa és proclamada alcaldessa, i accepta el càrrec i en pren possessió. Tot 
seguit, l’alcaldessa assumix la Presidència de la sessió i concedix la paraula als representants de cada un dels partits 
polítics per ordre dels vots obtinguts de menor a major. 

Sr. Jesús Ros Piles
10 vots 

Sr. Xavier Martí Soriano
2 vots
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Hola, bon dia a totes i a tots. 

En primer lloc, jo volia agrair de tot cor a totes les torrentines i torrentins que 
dipositaren la seua confiança en la nostra candidatura local. Sé que el vostre vot 
ha estat ben conscient, reflexiu i responsable. Per al nostre grup municipal, és 
un recordatori que ens acompanyarà en aquesta legislatura que ara comencem. 
En segon lloc, vull també donar les gràcies especialment, a totes les companyes, 
amics, militants de Compromís, de Podem i d’Esquerra Unida que han col·labo-
rat en la campanya electoral. Sense vosaltres, hauria estat impossible arribar a 
totes les places i carrers de Torrent on hem tingut presencia política. Vull salu-
dar tambéa totes les persones presents, als que estan veient-nos pels canals de 
l’Ajuntament, i a les que presenciaran aquest acte en diferit. 

Parlant de tot el que ha passat, de la campanya i dels resultats, fent un po-
quet d’anàlisi, l’aritmètica ha volgut que hi haja un canvi de govern, la diferència 
realment ha estat per un grapat de vots, concretament 417, que corresponen 
només a l’1% dels vots computables. Ja en les eleccions de 2019, la diferència fou 
també molt minsa en favor de l’anterior alcaldia, i calcà el resultat de 13 regidors 
de govern i 12 a l’oposició. Però, encara que a Torrent les diferències han estat 
mínimes, també és ben cert, que l’ambient generalitzat que s’ha viscut, tant als 
mitjans tradicionals com a les xarxes socials, ha tingut sens dubte la seua part 
d’influència en el resultat electoral produït a la nostra ciutat.

Certament, com a experiència personal, al carrer he percebut una crispació 
política més intensa del que era habitual, tal vegada contagiada pel fang en for-
ma de fake news i mitges veritats, alimentades per tot tipus de canals de comu-
nicació, tant locals, com comarcals, com d’altres àmbits.  Aquest ambient, sens 
dubte, ha fet que esdevingueren alguns incidents, que jo crec que és important 
destacar per al normal funcionament democràtic de Torrent, en forma de des-
qualificacions en alguns casos, per part de determinades persones a la nostra 

GRUP 
ACORD PER
GUANYAR

Intervenció de 
Xavier Martí Soriano

“ 
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candidatura, la qual voluntàriament ha exercit el seu dret a participar lliurement i democràticament 
en les eleccions del seu poble, de Torrent. Uns fets que jo considere preocupants i que mai havia vis-
cut des de l’any 2003, on la nostra candidatura local va obtindre representació per primera vegada. 
Vivim, i enllace amb el que acabe de comentar, sens dubte, temps estranys, tenim, hui en dia, la major 
informació possible al nostre abast, estem en l’època del big data, on tot està a la mà, amb un clic te-
nim accés a tot i en l’any 2023 la intoxicació, malauradament, és vista com llibertat d’expressió, fins i 
tot quan es qüestionen principis bàsics com per exemple que la terra és plana o que l’evolució de les 
espècies ha existit. Això passa hui en dia, al 2023. 

Es neguen els estudis científics elaborats per les principals universitats del món, que demostren 
amb dades empíriques que el planeta s’està escalfant progressivament. S’afirma obertament i de ma-
nera obscena que és molt millor seguir cremant combustibles fòssils que invertir en noves tecnologies 
basades en l’energia neta i també, en eixe sentit, hem de pensar que tot açò que està passant ara, 
tampoc és nou. Ja al 1930, en les albors del principal desastre humanitari que ha patit la humanitat, 
com va ser la Segona Guerra Mundial, un diputat italià, Antonio Gramsci, empresonat pel dictador Be-
nito Mussolini, anotà al seus Quaderni del Carcere una de les frases més eloqüents per a descriure el 
concepte de crisi social, Gramsci deia “la crisi consisteix precisament en el fet que mentre el vell món 
es mor, el nou no pot nàixer i en eixe interregne o clarobscur es verifiquen els fenòmens morbosos, 
polítics, més variats”. 

Aquesta reflexió profètica, en el seu moment, sembla particularment adequada per al temps que 
vivim, caracteritzat per eixe fenomen morbós que reacciona contra el món vell emmascarant-se de 
rebel·lia però sense proposar un model econòmic alternatiu, que nega l’actual crisi climàtica, cada 
vegada més irreversible, que rebutja el concepte de feminisme com a expressió d’igualtat entre homes 
i dones, que vol impedir la lliure elecció de gènere, que banalitza el concepte de llibertat i el redueix a 
fer-se una copa en una terrassa, que com un xiquet malcriat, nega els resultats electorals només quan 
li són contraris, que parla d’il·legalitzar idees democràtiques de milers de votants, que xafardeja amb 
la possibilitat d’afusellar la meitat de la població, etc, etc, etc… 

I no sabem com serà eixe nou món que sorgirà després de l’actual i que a poc a poc va esgotant-se, 
com els nostres recursos, però el que sí que tenim clar és que hem de superar-lo amb solucions i 
propostes que avancen en justícia social, en redistribució de la riquesa, en igualtat d’oportunitats i a 
aplacar els problemes econòmics de les rendes baixes i mitjanes. Tenim recursos per a fer-ho, cal po-
sar també la voluntat política per a aconseguir-ho, i en això realment crec que consisteix la vertadera 
llibertat, en el fet de poder decidir el nostre futur de la manera més digna possible. Eixes solucions, 
materialitzades en propostes, no poden afrontar-se des de la negació dels problemes o pitjor encara 
des de la reversió de drets socials que han funcionat i que tant han costat d’aconseguir. 

El nostre grup municipal estén la mà a la resta de companys i companyes de la corporació, per a 
assolir un futur sense exclusions socials ni morals ni d’origen, sense enfrontar els últims amb els pe-
núltims i els penúltims amb els antepenúltims, perquè d’eixos enfrontaments naixen la desinformació, 
la desigualtat i en acabant l’odi al diferent, siga per raons econòmiques, racials, d’origen o culturals. 
I en eixe treball del dia a dia, ens trobareu, oferint la nostra col·laboració per a millorar la gestió dels 
assumptes municipals en forma de propostes, esmenes, al·legacions i també en cada moció que pre-
sentarem i debatrem ací, en la casa del poble, en el nostre ajuntament.  Cal també, fer valdre el fet que 
totes les regidores i regidors d’aquesta corporació que personalment he conegut, han coincidit en el 
respecte institucional, en el fet de saber que hi ha línies roges que no es poden travessar. Crec que en 
aquest aspecte, ens trobarem totes les persones que fins ara hem compartit el dia a dia de l’ajuntament 
i espere que també les noves que s’hi incorporen.

Vull també destacar la importància vital que suposa el nostre passat, la nostra herència cultural, 
perquè sense una història i una llengua pròpia que ens acompanyen en el dia a dia no hi haurà un 
futur digne com a poble diferenciat. La nostra força com a valencians i valencianes resideix en el fet 
de no desintegrar-nos en la vacuïtat de l’espanyolisme. En eixe sentit, per totes aquelles persones que 
s’estimen el nostre País Valencià assumim la veu de tots els colors del roig, aquells que va descriure 
meravellosament Josep Vicent Marqués “El verd de la terra, el lila de la femineïtat, el quadribarrat del 
nostre emblema i el roig i negre llibertari.”

Finalment, des del nostre grup municipal, desitgem la millor de les sorts a aquesta nova corporació 
que hui comença a caminar. Moltes gràcies.

“ 
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Buenos días a todos, compañeros de la corporación, autoridades, representantes 
de la sociedad civil, familias, vecinos y amigos. Me habían dicho mi primera inter-
vención sería en un acto muy solemne. Traigo un discurso un poco pomposo que, si 
me lo permitís, me voy a saltar. 

Porque, pese a la solemnidad del fondo, en cuanto a la formación de la corpo-
ración, a las obligaciones y deberes que vamos a tener cada uno de nosotros, cada 
uno de los concejales que hoy hemos asumido nuestro cargo, la realidad pura y 
dura es que Torrent es una gran familia. Y dentro de las familias esas solemnida-
des, esa pomposidad, no existe. Existe más bien un lenguaje cercano, de calle, de 
disposición a todos y cada uno de nuestros vecinos. Con lo cual, os pido disculpas 
si me paso de familiaridad en mi discurso, pero creo que es mucho más accesible y 
entendible que hable en un tono un poco más familiar. A partir de aquí, os pido dis-
culpas también: Abogado, micrófonos, sala repleta de gente, ¿qué puede salir bien?

Para mí es un honor poder dirigirme a todos vosotros en este cargo de concejal 
que acabo de asumir. Poder dirigirme así por la confianza que todos nuestros vo-
tantes han depositado en nosotros y que se ha traducido en una representación de 
cuatro concejales que el equipo de Vox ostenta desde hoy. Muchas gracias por esa 
confianza. Después de muchos meses de pre-campaña, de campaña, de discursos, 
de palabras, las que quiero dirigiros hoy son de agradecimiento y de compromiso. 

En primer lugar,  a todos nuestros votantes, a todas las personas que se han acer-
cado a interesarse por las políticas, por las ideas y principios por los que nos vamos 
a mover en Vox. Y que vamos a intentar trasladar al ayuntamiento no solo en benefi-
cio de ellos, de nuestros votantes, sino de todos nuestros vecinos. No olvidemos que 
estamos hablando de una ciudad, familia, de 85.000 personas, cerca de 100.000 si 
contamos a los no empadronados que realmente residen aquí, que tienen intereses 
aquí. Ese agradecimiento que yo quiero trasladaros, lo quiero convertir en un com-
promiso de corresponder esa confianza en actuaciones dirigidas a conseguir, con 

GRUP 
POLÍTIC
VOX

Intervenció de 
Guillermo María
Alonso del Real Barrera

“ 
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la ayuda de los demás grupos políticos, un Torrent mucho más próspero, mucho más rico y mucho más 
amable, sobre todo para las familias, para todos los ciudadanos, para todos aquellos que por desgracia 
están en situaciones delicadas, que son muchos. Pero si algo tiene la ciudad de Torrent es que es una 
ciudad solidaria, todos sus vecinos lo son, sin además esperar nada, de manera absolutamente gratuita 
y desinteresada. Y desde el ayuntamiento con nuestro apoyo, con el apoyo de Vox incondicional vamos 
a tratar y a luchar porque esta línea que se ha llevado en pro de la solidaridad pues se siga mantenien-
do. 

Quiero además repetir que vamos a trabajar por los ciudadanos, por la ayuda a las familias, vamos 
a tratar de fomentar la natalidad, con trabajos que sean amables con esas líneas de natalidad, de rein-
serción laboral. Después de que el padre o la madre que se aparte temporalmente de su carrera profe-
sional pueda volver sin ningún tipo de problemas al mercado laboral. Las políticas sociales queremos 
mantenerlas, eso sí, sin cortes, aquellas que puedan tener cortes de ningún tipo ideológico. Queremos 
ayudar a todos los torrentinos por igual, sin diferenciarlos de ninguna manera. 

Queremos ayudar también a que el comercio y la industria puedan ser un poco mejor y tengamos 
un Torrent más rico que genere esa posibilidad de empleo, donde ninguno de nuestros vecinos, por 
desgracia, pueda no trabajar o tenga que irse fuera a desempeñarse. Vamos a apoyar mucho el deporte, 
vamos a apoyar mucho la cultura, porque la libertad no es solo tener la capacidad económica propia, 
sino tener también una capacidad de pensamiento autónomo libre, cualquiera que sea, pero para eso 
hay que estar bien formado y tener una cultura rica. Eso también lo queremos fomentar. Y que nadie lo 
dude, vamos a luchar porque la identidad torrentina, la identidad valenciana y la identidad española 
de todos los torrentinos, pueda ejercerse libremente sin injerencias de ningún tipo para que sea así. 

Ese es mi agradecimiento a todos los ciudadanos y mi compromiso con todos ellos, pero tengo que 
agradecer también a mi partido por confiar en mí y soltarme como un paracaidista, como dijo alguien, 
en medio de un grupo, del equipo de Vox Torrent, que venía desde hacía seis años trabajando. Quiero 
agradecer esa confianza a mi dirección provincial, pero también al equipo de Vox Torrent, que desde el 
día uno, la misma noche en que se enteraron de que iba a ser el candidato de Vox a la alcaldía de esta 
maravillosa ciudad, pudiendo haberme dado la espalda, cerraron filas en torno a mí y me apoyaron con 
todas sus fuerzas y trabajaron como uno. Por ello, mi agradecimiento. Y este agradecimiento, a su vez, 
es compromiso con mi partido de corresponder a la confianza y al apoyo que he recibido para seguir 
trabajando junto con ellos, seguir siendo la misma persona que he sido siempre y que todos puedan 
confiar en mí para poder llevar a cabo toda la labor que se nos viene encima ahora y que asumimos 
con el orgullo y con la humildad de los recién llegados. 

Quiero agradecer también, porque no puede ser de otra manera y es de justicia, a todos los miem-
bros de las demás fuerzas políticas. Los llamamos contrincantes políticos, pero para mí, aquí en Torrent, 
son amigos con ideas distintas porque el PSOE, el PP, Compromís, Ciudadanos, Sumant, todos me han 
recibido con los brazos abiertos. Jesús, Andrés, Susi, Paco Pepe, Arturo, Amparo, Raúl, Toni, Xavi, Car-
men... Perdonad a los que me deje, porque os aseguro que no dejo excluida en esta mención a nadie, 
porque todos me han recibido a las mil maravillas y así da gusto asumir esta responsabilidad. 

Y lo que se me viene ahora encima a mí, en lo personal, porque sé que voy a contar con el apoyo de 
todos, porque mi compromiso es corresponderles. El mismo apoyo que me han dado a mí se lo voy a 
dar. La puerta de mi despacho, mi teléfono, mi correo electrónico están a vuestra total disposición para 
recibir cualquier sugerencia, proposición, o idea de mejora que la asumiré a las mil maravillas y en la 
medida de lo posible, siempre que repercuta en el bien de toda la ciudadanía. Trataré de ayudaros a 
que se lleve a cabo. Jesús, aquí me vas a permitir y te pido un favor, saltándome cualquier doctrina: qué-
date con nosotros. Quédate con nosotros porque Torrent te necesita. Se ha demostrado, nos has quitado 
votos a mí, has quitado votos a Amparo, has quitado votos a Xavi. Torrent te quiere y necesitamos que te 
quedes para agradecerte y mantener este ambiente y este clima de amistad, de compañerismo y riva-
lidad sana que hay. A mí me decía una persona a la que respeto y admiro muchísimo, y que empiezo a 
considerar ya como amigo, que, según Sófocles, no hay tarea más noble que la de servir a los demás. Es 
lo que nos ha pedido el pueblo de Torrent y debemos asumirlo como nuestro y llevarlo a cabo. 

Después de todas estas palabras, mi último compromiso con todos vosotros es que mis padres siem-
pre me han enseñado que con la palabra se convence, es un dicho popular, pero me lo han metido a 
fuego. Con la palabra se convence, pero con el ejemplo se arrastra. A partir de aquí, a trabajar, a traba-
jar y a  trabajar. Muchas gracias a todos.

“ 
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Il·lustríssima Senyora Alcaldessa, Amparo Folgado Tonda, autoritats, com-
panys regidors, representants de les distintes associacions de la ciutat de To-
rrent, familiars i amics, torrentins i torrentines, bon dia. Em permetran que les 
meues primeres paraules siguen d’agraïment als ciutadans de Torrent per la 
confiança que ens han donat al Partit Popular en les últimes eleccions muni-
cipals. Gràcies. També vull agrair als companys del grup municipal de Vox 
el seu suport i la investidura de la nostra alcaldessa, la qual cosa em ve a 
reforçar la idea que la política s’ha de basar en el pacte, la cessió i els acords.

Vull reconéixer també el treball de l’anterior corporació, amb Jesús Ros 
al capdavant, per la seua dedicació en la gestió municipal. Des d’ací, demane 
la seua col·laboració per a continuar treballant entre tots per Torrent, pels 
torrentins i les torrentines. Vull pensar que si hui estic davant de tots vostés 
no és pel meu currículum com a faller de la falla de l’Avinguda, de la qual he 
sigut president durant 12 anys, que probablement també, sinó per la meua 
trajectòria al món de la banca. 

Enguany es compleixen 50 anys des que per primera vegada vaig entrar 
en aquest edifici, encara en obres, per a iniciar la meua carrera professional, 
en la que llavors era la Caixa d’Estalvis de Torrent. I ho feia des de l’escaló més 
baix, com a grum. Molt ha plogut des de 1973. I aquell xicon que somiava que 
tal volta alguna vegada arribaria a ser director d’oficina va acabar després de 
40 anys com a director territorial d’empreses d’una entitat molt superior en 
dimensions a la inicial Caixa Torrent, la CAM. 

La major part de la meua vida professional l’he viscuda fora de Torrent, 
fins i tot alguns anys fora de la província de València, fet que m’ha permés co-
néixer el teixit empresarial tan ric i variat que tenim en la Comunitat Valencia-
na. Arribe al món de la gestió municipal amb la humilitat de la inexperiència 
en la primera línia de la política, però amb la força de l’experiència en la ges-

PARTIT 
POPULAR

Intervenció de 
José Maroto Yago

“ 
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tió d’equips humans i la gestió econòmica. I ho faig guiat per la nostra alcaldessa, Amparo Folgado. 
Ella ha aconseguit que m’implicara en el seu projecte polític i que després d’uns anys de comodi-
tat, disfrutant de la jubilació, de nou torne a assumir compromisos i responsabilitats, amb il·lusió i 
vocació de servici. Com a portaveu del Grup Popular, vull manifestar públicament la nostra ferma 
voluntat de complir tots i cadascun dels compromisos que hem adquirit davant dels ciutadans del 
nostre benvolgut Torrent i que es resumeixen en deu punts fonamentals: 

• Volem treballar perquè la baixada dels impostos que paguen els torrentins i les torrentines 
siga una realitat com més prompte millor. 

• Volem tornar a implantar la policia de barri i ampliar la plantilla de la policia municipal amb 
l’objectiu d’incrementar la seguretat als carrers del nostre poble. 

• Volem millorar la neteja dels nostres carrers i jardins. 

• Volem invertir en les necessitats de cada barri de la ciutat. 

• Volem reformar i adequar les instal·lacions dels nostres majors perquè el ball torne al CEAM 
(Centre Especial d’Assistència als Majors). 

• Volem millorar la gestió de l’atenció sanitària en Torrent.

• Volem que la cultura i l’oci arribe a tots els ciutadans. 

• Volem que els joves de Torrent tinguen accés a una vivenda de lloguer o en propietat. 

• Volem fomentar i potenciar el comerç local.

• I volem ampliar les zones d’aparcament de la ciutat. 

Són molts els reptes que tenim per davant i que haurem d’abordar amb seriositat i responsa-
bilitat, treballant per totes les torrentines i els torrentins, des del consens i des de la pluralitat, i no 
des de l’enfrontament. La democràcia necessita forces diferents que representen el conjunt de la 
societat i la seua pluralitat, però també necessita polítics que siguen capaços de col·laborar per 
tal d’acordar les normes bàsiques d’una convivència ordenada i de prendre junts decisions que 
faciliten el bon govern en transparència i en diàleg. Torrent és una gran ciutat multicultural, festiva, 
dinàmica, emprenedora, una ciutat oberta en la qual tots tenen cabuda. 

La nostra ciutat té una multitud d’associacions festives i comercials, així com un teixit industrial 
potent i exigent que ens demanarà el millor de cadascú de nosaltres. Però sabem que també serà 
molt crític en la gestió realitzada. Per part del Partit Popular, acceptem el repte. 

Acceptem la responsabilitat de treballar dia a dia per la millora de la nostra ciutat i pel compli-
ment dels nostres compromisos. Des de hui ens posem a treballar per tal de no defraudar els milers 
de torrentins i torrentines que han depositat en el Partit Popular la seua confiança. Ens posem a 
disposició de tots els ciutadans i ciutadanes perquè volem que Torrent siga ciutat de referència a la 
Comunitat Valenciana. Volem que Torrent torne a ser una gran ciutat. 

Moltes gràcies i bon dia a tots. “ 
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Bon dia, benvinguts, moltes gràcies.

Amics i amigues, alcalde Bresó, responsable de la Policia Local, responsa-
ble de Protecció Civil, corporació municipal, l’església que també ens acom-
panya, i tothom organitzat a la nostra ciutat que ve a participar en un dia que 
és el seu, el seu dia, el dia dels veïns i les veïnes, el dia en què es fa, en què 
s’evidencia allò que cadascun de vosaltres, el dia de les eleccions deposità 
en l’urna, i hui s’ha transformat en una representació que els diferents partits 
tenen. No parlaré de projectes, ni d’obres fetes, ni d’obres que farem. A muntó 
de temps tindrem al llarg d’aquests quatre anys per a presentar alternatives a 
aquelles que considerem oportú, per a fer costat a aquelles coses que l’equip 
de govern presente i considerem que són necessàries, i per a treballar de for-
ma conjunta amb tots els grups municipals. No serem l’oposició del no pel no. 

Quan u estima el seu poble, quan u vol a Torrent, quan u està enamorat 
d’esta ciutat, entén i ha d’entendre que tot el món pot aportar coses positives, 
que tot el món aporta, segur que sí, coses que milloren la vida i el dia a dia 
dels ciutadans. Per això, Senyora Alcaldessa, tindrà sempre el suport del Grup 
Municipal Socialista en totes aquelles coses que signifiquen avançar, en totes 
aquelles coses que signifiquen treballar per al conjunt de la ciutadania, en 
totes aquelles coses que facen que Torrent cada dia siga més Torrent i que 
treballem per allò que és nostre, per a conservar la nostra identitat, que també 
tenim eixa obligació com a responsables polítics. 

I vull parlar de persones, de tantes i tantes persones que han fet possible 
transformar este poble, de tantes i tantes persones que s’han mullat perquè 
Torrent siga el que és. I les meues primeres paraules, vull que siguen de re-
cord a eixos hòmens que en esta passada corporació, hòmens i dones, han 
estat treballant en una legislatura difícil, complicada, que es van arromangar i 
diguérem que anem a per totes perquè Torrent, en companyia dels torrentins 

PARTIT
SOCIALISTA

Intervenció de 
Jesús Ros Piles

“ 
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i de les torrentines, ha d’eixir endavant. I recorde Salvador Benlloch i Antonio Martínez de Vox. I 
recorde Pau i Carmen de Compromís, que estan ací en companyia de nosaltres. I recorde a Lola, 
Nacho, Adelina i Boro, que conformaren també la corporació municipal esta que acaba. I recorde 
molt afectuosament Raül i Toni, que conformaren i ajudaren l’equip de govern a transformar la ciu-
tat que hui tenim. I com no, em cauen les llàgrimes pensant en Patri, en José Antonio i en Dani, que 
a part de ser companys de la corporació, són amics. A eixa gent, a eixos 13 regidors i regidores que 
la passada legislatura estaven ací i que hui no hi són, també els deguem molt del Torrent que hui 
tenim. També els deguem molt del Torrent que hui hereta el nou equip de govern per a poder tirar 
endavant. Però això no seria possible, no hauria sigut possible, sense el concurs de tants hòmens i 
tantes dones que treballen en aquesta casa. De forma silenciosa. 

Aquells que diguem que només fan que moure papers i és de veres. Però ells, la gent, els hòmens 
i dones, els treballadors i treballadores d’esta casa, des dels secretaris que estan hui ací, fins a l’últim 
conserge o peó de la brigada d’obres, han fet possible que la nostra ciutat treballe amb dinamisme, 
que la nostra ciutat assumisca la seua responsabilitat, que els ciutadans de Torrent estiguen atesos 
des del minut zero. I que els problemes a Torrent siguen problemes que sempre es veu que tenen 
una resolució fàcil i factible per la col·laboració de tothom. A ells, a tots ells també, la nostra consi-
deració, el nostre reconeixement com a Grup Socialista, perquè sense ells, este equip de govern, i 
el que vinga i el que puga vindre, mai podran gestionar i administrar una ciutat com la nostra. Però 
això tampoc seria possible si no actuaren en primera persona els autèntics protagonistes d’este 
poble. Perquè els autèntics protagonistes d’aquest poble no som els 25 regidors que estem ací. Ni és 
que estem, ni és que se n’han anat. No són els treballadors, que també. Els autèntics protagonistes 
d’este poble són els hòmens i les dones que circulen per les nostres carrers. Els hòmens i les dones 
que hui representen milers i milers de torrentins que estan ací perquè estan treballant en asso-
ciacions, en col·lectius festius, culturals, solidaris, esportius. Eixos, els hòmens i les dones, són els 
autèntics protagonistes de la vida local, els que fan possible que una ciutat prospere i se situe com 
s’està situant Torrent. Els que fan possible que hi haja tranquil·litat, que hi haja pau social i que s’haja 
convertit Torrent en un punt de referència en tots els aspectes de la vida local. A tots els que esteu 
ací, els hòmens i les dones, que representeu esta societat civil viva, forta, exigent, que vol coses, que 
necessiteu vosaltres que estigueu ací, però que també necessiteu l’institució, gràcies per haver fet el 
Torrent que hui tenim i sense vosaltres eixe Torrent no hauria sigut possible. 

Normalitat, democràcia. Que bonic que és açò. Abans de les eleccions deien, a estos del PSOE 
no els meneja ningú, deien, deien alguns, altres lògicament treballaven per menejar-los. Era la seua 
obligació. Era la seua obligació. Que bonic! Més de quaranta mil torrentins i torrentines anaren el 
dia 28 del mes de maig a votar i expressaren lliurement el que pensaven a través del seu vot. Això 
és el que realment té valor. Que quasi 40 mil, o més de 40 mil torrentins, anaren en el dia 28 a dir 
jo vull açò i digueren qui guanyava i digueren quina representació tenia cadascun. I també ens 
digueren que després de parlar els grups polítics tenien la responsabilitat de seguir parlant, de ne-
gociar i d’arribar a acords. Jo salude i felicite l’acord a què han aplegat el Partit Popular i Vox perquè 
representa també part de la voluntat popular que s’expressà el dia 28 en les urnes perquè és legal, 
perquè és democràtic i perquè políticament és correcte. I en eixe sentit no tinc res a dir. 

Em podrà agradar més o menys en l’àmbit personal però ací, en política i a l’hora de servir els 
ciutadans no estem per a pensar en l’interés personal. Estem per a pensar en l’interés col·lectiu i 
estem per a pensar en el que és millor per al nostre poble. I aquell dia, eixe 28, el nostre poble digué 
que hi havia altres fórmules per a governar i que els responsables polítics tenien l’obligació d’explo-
rar-les com així han fet. Al nou equip de govern vos desitge el major dels èxits. De veres que vos ho 
desitge de tot cor. El major dels èxits. 

Perquè si és així, la ciutat de Torrent serà beneficiada d’eixos èxits. I nosaltres volem i treballem 
per la ciutat de Torrent. I si és així, els torrentins i les torrentines també es beneficiaran d’eixa po-
lítica exitosa que millorarà segurament els servicis, les infraestructures i tot allò que depén d’una 
institució com és l’Ajuntament de Torrent. 

Enhorabona, moltes gràcies i a tindre sort.

“ 
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ALCALDESSA

Intervenció d’ Amparo
Folgado Tonda

“ 

Como decía Chesterton, filosofo, escritor y periodista: “Yo mantengo que 
gracias, es la más alta forma de pensamiento y que la gratitud es la felicidad 
duplicada por la admiración”. 

Doncs molt bé, este matí per a mi, el sentiment que m’envaeix és el de grati-
tud,donar les gràcies al poble de Torrent i felicitat per esta nova corporació que 
és la continuació de la democràcia i l’exercici democràtic d’un poble. Per tant, 
gràcies a tots, gràcies a tots els que esteu ací, gràcies als que ens han votat, als 
socis i grups polítics i a tots els que ens estan escoltant i veient a través de les 
xarxes socials. Membres de la Corporació Municipal i els seus familiars, exal-
caldes, Pepe Bressó, fills adoptius, fills predilectes, representants de les diferents 
entitats, falleres majors de Torrent, cap de la Policia local i de Protecció Civil, 
autoritats, veïns, molt bon dia a tots.

Vull saludar també els meus companys de l’equip de govern, els meus com-
panys de la Corporació i tots vosaltres. I també saludar qui ha sigut senadora, 
Eva Amador i portaveu del Grup Popular i també el portaveu el Sr. Benito Neme-
sio. En primer lloc vull agrair a tots els membres de la Corporació per la seua 
labor que han fet i dedicació per Torrent en aquests quatre anys. En especial 
vull recordar a Pau, a Carmen, a Patricia, a Dani, a José Antonio, Antonio, a Raúl, 
a Toni, a Lola, a Salvador, a Nacho, a Adelina i a Boro. Als meus companys del 
Grup Popular i també, per descomptat, als seus assessors, a Carlos, a Amparo i 
a José Vicente. Ha sigut un orgull compartir amb tots vosaltres estos anys i vull 
dir públicament que, com sempre, Torrent sap fer política des del respecte, el 
consens i el treball per al bé comú, per la nostra ciutat i, a pesar de les diferèn-
cies que haurien pogut prevaldre, sempre està Torrent.

Hemos vivido una legislatura diferente, marcada por una situación desco-
nocida, una pandemia. Hemos tenido que aunar fuerzas y restar nuestras dife-
rencias por una realidad marcada por la salud, la enfermedad y la pérdida de 
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vidas humanas y la situación de incertidumbre que se creó. Hemos trabajado y sufrido por nuestros 
vecinos y con nuestros vecinos. No nos ha hecho más fuertes, pero sí más conscientes que somos una 
gran ciudad que sabe ser grande en cualquier situación. El orgullo y el agradecimiento por nuestros 
vecinos es el sentimiento que me invade. Gracias a todos vosotros y a todos los que habéis trabajado 
estos años por la pandemia. Quiero dirigir también en mis palabras, como Alcaldesa y torrentina, 
a todos los alcaldes y concejales que han formado parte de este consistorio desde el inicio de los 
ayuntamientos, desde hace más de 44 años. Sin ellos, sin su vocación, servicio y dedicación, hoy no 
podríamos decir con orgullo que somos un ejemplo de democracia municipal.

 I en eixe construir municipalisme, vull agrair, reconéixer i traslladar tot el meu respecte a qui, 
fins a hui, ha sigut l’alcalde de Torrent, Jesús Ros. Gràcies, perquè com a alcaldessa crec que no es 
pot tindre major orgull que haver rebut la vara d’alcaldia d’un altre alcalde. Gràcies, perquè això ho 
fa Torrent. A Torrent som diferents. Gràcies per tots estos anys, Jesús, i sé que Torrent sempre t’estarà 
agraïda per la teua labor, dedicació i servici a la teua gran ciutat, Torrent. Moltes gràcies, Jesús.

Al meu home, Enrique. Als meus fills, Cristina i Omar. Als meus germans, Jesús i Carlos. A Conchín, 
a Pepe, als meus cunyats. A tots els familiars que hui m’acompanyeu. Vosaltres heu sigut testimonis 
silenciosos en tots estos anys de lluita i d’acompanyament. Conscients de la meua dedicació i vocació 
per Torrent. I sempre heu estat i esteu. Gràcies per la vostra confiança i ajuda incondicional. Moltes 
gràcies. 

El pasado 28 de mayo, la ciudad de Torrent, los torrentinos, decidieron que querían un cambio. 
Decidieron que su voz tenía que ser oída y respetada. Y hoy, todos los miembros de la corporación, 
iniciamos una nueva legislatura y asumimos el mandato de la ciudadanía. Nos piden cambio para 
mejorar Torrent. Nos piden diálogo para consensuar. Nos piden trabajo y dedicación para ofrecer lo 
mejor para todos. Por ello, junto con todos los grupos políticos y con el acuerdo alcanzado con Vox, 
me comprometo como Alcaldesa a cumplir e impulsar la voluntad de Torrent. Y os garantizo que lo 
haré. Lo he hecho siempre y con más motivos ahora. Porque, si alguna cosa he d’agrair als meus pares 
i a la meua tia Carmen, és el concepte clar de treball, esforç, responsabilitat, il·lusió i servici. Treballar, 
sense tindre temps i sense descans. 

Esforç per a impulsar les polítiques que milloren Torrent, per a dialogar i consensuar. Responsabi-
litat, perquè ser alcaldessa de Torrent és un orgull per al qual donaré el millor de mi. Il·lusió, perquè 
sempre he cregut que Torrent mereix molt més i ho mereix perquè és una gran ciutat. I servici, per-
què no concep la política sense el servici, ‘entrega, la disponibilitat, la humilitat, l’escolta atenta a tots 
i a cada un dels nostres veïns. Perquè hui Torrent és la que m’entrega eixa vara d’alcaldia, que no és 
una càrrega, és un suport. És el símbol de la justa mesura, de l’equitat i del servici. És el suport en el 
camí per a una gestió i un treball per a quatre anys de legislatura.

Hace más de dos años, iniciamos una campaña clara, firme y responsable. Iniciamos un despacho 
en la calle, con una finalidad y un compromiso concreto, llegar a todos los barrios y hogares para 
estar cerca de nuestros vecinos. Porque dentro de la política municipal, y con esta ciudad con más de 
85.000 habitantes, sabíamos que si no salíamos de nuestro despacho, de nuestro ayuntamiento, si no 
nos acercábamos al pueblo, no podíamos saber qué quería nuestra ciudad. Gracias a ello, pudimos 
escuchar y ver qué querían. Mi bandera es Torrent, lo único que me mueve y lo que guiará mi acción 
de gobierno. Los torrentinos me verán poco en el despacho y mucho en la calle, en todos y cada uno 
de los barrios. Seré alcaldesa de todos y para todos. 

Con nuestro lema, “Al amparo de Torrent”, hemos querido situar a Torrent en el lugar que se me-
rece, en el lugar que le corresponde, en el lugar que muchos torrentinos que nos han precedido a lo 
largo del más de ocho siglos nos han situado. Tenemos la obligación y el deber por ellos, por nuestros 
descendientes, de seguir trabajando por nuestra gran ciudad. Porque Torrent no es un nombre, una 
denominación o un punto en un mapa. Torrent es mucho más. Torrent es aquel que ha nacido aquí o 
el que ha vivido aquí, el que ha llegado procedente de otras comunidades o de otras nacionalidades. 
Ser de Torrent es decir que somos acogedores. Ser de Torrent no es un sentimiento, es una pasión 
por una ciudad que cada día se levanta pensando que el futuro es suyo, que puede mejorar su vida. 
Ser de Torrent es respetar a nuestros mayores, porque se lo debemos, porque nos han legado una 
identidad y un futuro. Ser de Torrent es saber estar orgullosos de nuestra cultura, de nuestra historia, 
de nuestras tradiciones y de nuestras fiestas. 
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Ser de Torrent es tener el corazón grande, no porque somos una gran ciu-
dad, lo es porque siente y vive la solidaridad en cada latido diario. Ser de To-
rrent es para mí un orgullo, mi vocación y el motor que mueve mi vida. Hay una 
frase célebre que dice “la política es el arte de lo posible”. Y yo creo firmemente 
que la política debe ser el arte de hacer posible lo necesario, porque es necesa-
rio y también posible recuperar el Gran Torrent. Y hoy asumo mi compromiso 
y el de todo el equipo de gobierno de hacer realidad este sentimiento. 

Por todo ello os digo que, al amparo de esta gran ciudad, ampliaremos la 
policía de barrio y ampliaremos la plantilla de la policía local y crearemos la 
policía de barrio. Al amparo de esta gran ciudad, incrementaremos la limpieza, 
los servicios y la atención en nuestras calles y barrios. Al amparo de esta gran 
ciudad, nuestros mayores serán una prioridad con la mejora de los hogares de 
la tercera edad y sus necesidades. Al amparo de esta gran ciudad, crearé más 
zonas verdes de ocio y deportivas. Al amparo de esta gran ciudad, las personas 
con diversidad funcional verán aumentadas sus políticas sociales. Al amparo 
de esta gran ciudad, las mujeres, los jóvenes y las familias serán escuchadas y 
se realizarán las propuestas que nos demandan. Al amparo de esta gran ciu-
dad, se bajarán los impuestos. Al amparo de esta gran ciudad, Torrent volverá 
a estar orgullosa y a ser el referente de la Comunitat Valenciana. Al amparo 
de esta gran ciudad, habrá una corporación y un equipo de gobierno cohesio-
nado, dialogante y dedicado por Torrent. Un equipo de gobierno en el cual os 
garantizo que tanto Guillermo Alonso del Real como yo, tenemos como premisa 
máxima atender al mandato otorgado en las urnas el 28 de mayo por todos y 
cada uno de los torrentinos. 

Por ellos, gracias. Un mandato que no es otro más que diálogo, consenso y 
trabajo conjunto por Torrent. Como decía Henry Ford, juntarse es un comien-
zo, servir juntos es un proceso y trabajar juntos es un éxito. Os garantizamos 
que desde el diálogo iniciado con Guillermo, con nuestro acuerdo, junto con los 
otros portavoces, con Jesús Ros y con Xavi Martí, haremos progresar Torrent. 
El futuro y el éxito de conseguirlo es nuestra responsabilidad i a ella estamos 
todos llamados a conseguirlo.

Por Torrent, moltes gràcies a tots. Ací teniu 25 dones i homes que estaran al 
servei de tots vosaltres i al nom i al servici d’aquesta gran ciutat. Moltes gràcies 
i molt bona vesprada a tots. 

Gràcies. I com és una sessió, tal com dicta el secretari de la Corporació, 
s’alça la sessió. Moltes gràcies. “ 
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Áreas de
Gobierno 

Decreto núm. 2711/2023
De conformidad con lo que se dispone en los artículos 124.4.k, de la Ley 

7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Régimen Local y el art. 31 y la 
Sección Primera del Capítulo III del Título Preliminar del Reglamento Orgánico 
de Gobierno y Administración del Ayuntamiento de Torrent, se resuelve:  
Estructurar la Administración Municipal, bajo la superior dirección de la 
Alcaldessa, en las siguientes Áreas de Gobierno y Delegaciones: 

Concejal: José Maroto Yago 
Incluye: Gestión presupuestaria, 
intervención, contabilidad, tesorería, 
gestión tributaria y otros ingresos, 
recaudación, relaciones con RETOSA, 
contratación, patrimonio, personal, 
desarrollo económico, proyectos 
europeos, industria y empresas. 
 
Concejala Delegada de Comercio, 
Mercados y  Empleo: Sandra Fas 
Mompó.  
Incluye: Departamentos de comercio 
local, emprendedores, fomento 
de empleo, mercados, venta no 
sedentaria y relaciones con IDEA’T. 

Àrea de Hacienda 
y Desarrollo Económico

Concejal: Aitor Sánchez Collado 
Incluye: Dto de cultura, 
infraestructuras culturales, 
bibliotecas y aulas de lectura, Feria 
del Libro, Archivo administrativo e 
histórico, Fallas, relaciones con Junta 
Local Fallera, turismo,  relaciones 
con las asociaciones culturales de la 
ciudad.

Concejala de Participación 
Ciudadana: Ana Penella Busach 
participación ciudadana y procesos 
participativos.

Àrea de Cultura, Fallas, 
Turismo y Participación

Concejal: José Fco. Gozalvo Llácer 
Incluye: Planeamiento y gestión 
urbanística y grandes proyectos; 
urbanización y obras; información 
urbanística y geográfica, disciplina 
urbanística, promoción y mejora de 
vivienda, infraestructuras y edificios 
públicos, servicios urbanísticos, 
mantenimiento de vías públicas, 
ciclo integral del agua, iluminación, 
limpieza viaria y residuos, zonas 
verdes, medio ambiente, energías 
renovables, espacios naturales, 
agricultura, barrios y urbanizaciones, 
relaciones con el Consell Agrari 
Municipal y con Nous Espais.

Área de Urbanismo, 
Vivienda y Medio Ambiente 

Concejal: Arturo García Gil 
Incluye: prestaciones sociales, 
atención primaria, Centros de 
servicios sociales, atención a los 
mayores y hogares, voluntariado, 
diversidad funcional, trastornos 
adictivos, cooperación al desarrollo 
y ONGs. 

Àrea de Servicios Sociales

Concejal: Amparo Chust Giménez 
Incluye: Departamentos de 
administración municipal, régimen 
interior, modernización, asesoría 
jurídica, información ciudadana, 
estadística, transparencia, protección 
de datos, comunicación y prensa, 
mujer, igualdad y bodas.  

Àrea de Administración, 
Información y Mujer

Concejal: Guillermo María Alonso 
del Real Barrera 
Incluye: Centros educativos, 
absentismo escolar, programas 
educativos, actividades 
extraescolares, relaciones con 
el Consell Escolar, promoción 
del deporte, eventos deportivos, 
instalaciones deportivas y relaciones 
con Fundación Deportiva Municipal

Àrea de Educación, 
Familia, Deportes, 
Fiestas y Sanidad

Concejal: Sonia Ángeles Roca 
Martínez 
Incluye: Seguridad ciudadana, 
Policía Local, tráfico, Protección Civil, 
emergencias, movilidad, ocupación 
de vías públicas, transportes y 
gestión de aparcamientos públicos.

Área de Seguridad 
Ciudadana y Movilidad 

Concejala Delegada de Fiestas 
y Juventud: María del Rosario 
Fernández Aracil 
Incluye: Departamento de Fiestas 
patronales, fiestas tradicionales, 
juventud y Centro de Información 
Juvenil.

Concejal de Sanidad y Consumo: 
Santiago Calatayud Fabiá 
Incluye: Departamento de 
sanidad, atención animal, consumo 
y la Oficina de información a 
losconsumidores (OMIC). 

Concejala de Familia, Infancia y 
Política Lingüística: María Angeles 
Lerma Cervera. 
Incluye: departamentos de 
atención a familias, atención a la 
infancia y políticas lingüísticas del 
Ayuntamiento de Torrent.
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El 5 de mayo de 1922 el rey Alfonso XIII rubricaba el real decreto por el que se declaraba jubilado al catedrático de la Facultad de Medicina 
de la Universidad Central de Madrid, Don Santiago Ramón y Cajal, al haber cumplido los 70 años el primero de mayo, de conformidad con lo 
establecido en ley de 27 de julio de 1918. En previsión de la jubilación y cese del laureado científico en el servicio activo, se promovieron una 
serie de homenajes por toda España que su protagonista no esperaba ni tampoco había reclamado. Fue el cirujano y ginecólogo, decano de 
la misma Universidad en la que ejercía el sabio aragonés, Sebastián Recasens Girol, con su carta insertada en la prensa, quien alentó el tributo 
que el premio nobel se merecía, y éste debía tener carácter nacional. Con dicho propósito, 
animó a todos los médicos de España al objeto de que contribuyeran a revestir los actos que 
se organizaran con el mayor esplendor posible. 1 El veterano histólogo, cuando muchos espa-
ñoles ya no le recordaban, obtuvo el calor de las instituciones y la ciudadanía. La Universidad 
de Zaragoza le costeó una estatua que esculpió Mariano Benlliure, diversos organismos médi-
cos y centros de enseñanza recibieron su nombre y las calles de pueblos y ciudades se vieron 
inundadas con los rótulos dedicados al maestro, de modo que en la actualidad la figura de Ra-
món y Cajal es la más recordada en los callejeros españoles después de Miguel de Cervantes. 2 

Ramón y Cajal renovó la ciencia patria 
con su investigación histológica del sistema 
nervioso, gracias a lo cual obtuvo numero-
sas distinciones internacionales, entre ellas, 
el Premio Nobel en Fisiología y Medicina en 
1906, junto al italiano Camillo Golgi. Fue su 
estancia en Valencia la que constituyó el pun-
to de partida de su obra como investigador. 
Durante cuatro años residió en nuestra capi-
tal explicando la Cátedra de Anatomía en la 
Facultad de Medicina, ganada por oposición 
en  diciembre de 1883. Los médicos valen-
cianos, entre los que hizo grandes amigos, se 
prestaron a colaborar en todo tipo de home-
najes en su memoria y consiguieron que el 
consistorio presidido por Juan Artal aproba-
ra sustituir la denominación de la Gran Vía 
de Cervantes por la de Ramón y Cajal, el 1 
de junio de 1923. 3 Los sanitarios de Torrent 
también sacaron adelante del ayuntamiento 
torrentino una iniciativa similar para dedi-
carle al eminente científico una de nuestras 
vías públicas de mayor relevancia. 

La calle de la Ermita para un científico universal 

En Torrent fue la denominada Unión Sanitaria Local la que propuso a la corporación mu-
nicipal mediante una instancia, atendida en el pleno de 5 de mayo de 1922, que se acordara 
rotular «con el nombre del sabio histólogo D. Santiago Ramón y Cajal una de las principales 
calles de la población». 4 La citada Unión Sanitaria la integraban médicos, farmacéuticos y 
veterinarios de la localidad, por lo que se desprende de diversas actas plenarias. Sabemos 
que en 1922 ejercían como médicos en nuestra ciudad: Miguel Reig Chisvert, Rogelio Baixauli 
Vázquez y Pascual Chuán Pallardó, el médico titular de la plaza municipal, que costeaba el 
ayuntamiento. Los titulares de las farmacias eran Eduardo Miquel y José Andreu Piqueres, 
con sendos despachos farmacéuticos en la plaza Mayor, y Enrique Furió, en la calle Sagra. 
Y, por último, desempeñaban su profesión veterinaria: Joaquín Remohí, en la plaza Obispo 
Benlloch, y Victoriano Arévalo Masip, en la calle de la Ermita, 5 ambos en unos enclaves de 
importante trasiego de animales por encontrarse ubicada la báscula pública en la placeta 
dels tramvies (Obispo Benlloch), en la que se pesaban los animales vivos y las cargas de los 
carruajes, y a escasos metros de ella estaba el abrevadero de la calle de la Ermita, delante del 
carrer Nou (Reyes Católicos). Entendemos que los profesionales a los que hemos identificado, 

Una calle con nombre centenario: 
Ramón y Cajal (1923-2023) 

Jorge
Sánchez
Antúnez
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o alguno de ellos, formarían parte de aquella Unión Sanitaria, la cual se ofreció para abonar 
de su peculio particular la lápida rotulada con el nombre del catedrático homenajeado. El 
alcalde de Torrent, el conservador Rafael Lafora Almudéver, alabó la proposición elevada 
por los sanitarios «para perpetuar el recuerdo del sabio catedrático, legítimo representante 
de la intelectualidad española y gloria de la ciencia por universal consagración…» y además 
de acceder a la petición de los firmantes manifestó el deseo del ayuntamiento de contribuir 
en nombre de todo el pueblo a pagar los gastos de la lápida. La corporación en pleno se-
cundó por aclamación dar el nombre de Santiago Ramón y Cajal a alguna de las calles más 
importantes del municipio, como ya hemos reseñado, dejando su elección al criterio de los 
proponentes, 6 de igual manera en que, por las mismas fechas, se habían aprobado idénticas 
resoluciones en otros municipios valencianos, además de Valencia y Alicante, como Quart de 
Poblet, Sagunto, Canet de Berenguer, Moixent, Alfarrasí, Gabarda, Cox, Llosa de Ranes, Torre-
vieja o Navajas, reservando sus calles principales a mayor gloria de Don Santiago.

La inscripción con los apellidos del científico en una de las arterias de Torrent todavía tar-
daría en materializarse un año. El 15 de junio de 1923 la Unión Sanitaria Local ya había hecho 
entrega de la lápida a la villa de Torrent y el ayuntamiento, ahora bajo la vara de mando del 
alcalde liberal Vicente Roig Ortí, requirió a sus promotores a fin de que designaran de una vez 
la calle que había que rotular con el nombre de Ramón y Cajal para disponer la colocación 
de la placa e inaugurar la misma. 7 Finalmente, el 22 de junio siguiente, el pleno municipal 
aceptó la designación hecha por los componentes de la Unión Sanitaria Local de dedicar la 
calle de la Ermita a Santiago Ramón y Cajal, a la espera de que indicaran el día en que debía 
procederse a los descubrimientos de la lápida rotulada y la organización del acto al que asis-
tiría el ayuntamiento en corporación. 8 Durante el tiempo que transcurrió entre el 22 de junio 
y el 8 de agosto de 1923, cuando se cita por primera vez en un pleno municipal el nombre de 
la antigua calle de la Ermita como Ramón y Cajal, 9 tuvo que inaugurarse la vía con su nueva 
denominación. Seguramente no faltaron las tracas ni las notas de alguna de las dos bandas de 
música de la ciudad, el Ateneo Musical Obrero o el Patronato de la Juventud Obrera, aunque 
de esta última no hemos encontrado en sus actas referencia alguna de su intervención en 
acontecimiento semejante. Cuando el primer ejemplar del semanario local Actividad, del que 
solamente tenemos localizados cuatro números, salió a la luz el 15 de julio de 1923 informó so-
bre la carta de Ramón y Cajal, dando las gracias a la corporación por el acuerdo de bautizar 
con su nombre la calle de la Ermita, pero en ninguna de sus líneas se hizo eco de que la calle 
estuviese inaugurada, aunque por la cercanía de la onomástica del honorable maestro nos 
gustaría imaginar que la inauguración se pudo hacer coincidir con el 25 de julio. En cualquier 
caso, Don Santiago Ramón y Cajal, que era persona agradecida, y debió tirar de papel y plu-
ma en más ocasiones de las que se pudo imaginar para responder con su agradecimiento por 
los homenajes que se le rindieron en numerosos municipios españoles, envió una carta a la 
casa capitular, fechada en Madrid el día 9 de julio, dirigida al alcalde Vicente Roig, mostrando 
su gratitud por la dedicatoria de una vía pública en su honor, en la que podía leerse: 

Mi distinguido amigo: 

Con íntima satisfacción he recibido la noticia de que su ilustre Concejo ha acor-
dado bautizar con mi nombre una calle del pueblo de Torrente. Tan alta prue-
ba de consideración me enorgullece como español y como hombre de labo-
ratorio porque demuestra la cultura de ese Municipio y su noble y patriótico 
deseo de honrar y enaltecer a la ciencia española y a su más modesto cultivador.  
 
Tenga V. la bondad de dar las más cordiales gracias a sus dignos compañeros de Cor-
poración y V. reciba, con la expresión de mi reconocimiento el testimonio de mi altísima 
consideración y profunda simpatía. 10 

El ayuntamiento acordó conservar la misiva original en el archivo municipal, pero, al pa-
recer, ésta se ha extraviado. No obstante, por fortuna el texto se transcribió literalmente en 
el libro de actas del ayuntamiento del día 13 de julio por el secretario Fidel Parrizas Torres. 

Un siglo después el nombre de Ramón y Cajal en una de nuestras calles más señeras 
está más que asumido en la población; sin embargo, su denominación ha convivido con el 
de la calle de la Ermita, pese a que el antiguo cronista de la ciudad, Vicente Beguer Esteve, 
consideraba que el nombre de la vía pública que conducía a la Ermita de San Luis Bertrán 
no debió cambiarse nunca. 11 

1 «Homenaje a Ramón y Cajal». Las Provincias, 2 de marzo de 1922, p. 6.
2 Heraldo, 25 de julio de 2009. Consultado el 7 de julio de 2023 en https://www.heraldo.es/noticias/sociedad/ramon_cajal_personaje_mas_popular_del_callejero_aragones.html
3 «La sesión municipal de ayer». Las Provincias, 2 de junio de 1923, p. 5.
4 Archivo Municipal de Torrent. Libro de actas 1921-1922, 5 de mayo de 1922. Signatura L-08313/001.
5 Biblioteca Valenciana Digital. Guía comercial, industrial, profesional y territorial con agenda de bufete para 1922 de Valencia y su provincia, p. 86.
6 Archivo Municipal de Torrent. Libro de actas 1921-1922, 5 de mayo de 1922. Signatura L-08313/001. 
7 Archivo Municipal de Torrent. Libro de actas 1922-1923, 15 de junio de 1923. Signatura L-08314/001. 
8 Archivo Municipal de Torrent. Libro de actas 1922-1923, 22 de junio de 1923. Signatura L-08314/001. 
9 Archivo Municipal de Torrent. Libro de actas 1923-1924, 8 de agosto de 1923. Signatura L-08315/001. 
10 Archivo Municipal de Torrent. Libro de actas 1922-1923, 13 de julio de 1923. Signatura L-08314/001. 
11 BEGUER ESTEVE, Vicente, «Los nombres de algunas calles torrentinas. Revista Fiestas Patronales 1965». Obra Completa, vol. V, p. 213.

1/ La Ermita de San Luis Bertrán que dio nom-

bre ala calle en la que está situada hasta que 

en 1923 se sustituyó por el de Ramón y Cajal, c. 

1906 (Archivo General y Fotográfico de la Diputa-

ción de Valencia. Memoria técnica de Francisco 

García Collado, 1908, sig. ADPV, E.9.3.15, caja 7).  

2/ Santiago Ramón y Cajal ante el microscopio 

en su laboratorio particular (Biblioteca Nacional 

de España). 3/ El científico con su familia cuando 

ejercía la Cátedra de Anatomía en la Facultad de 

Medicina de Valencia, 1886 (Biblioteca Nacional 

de España). 4/ La acequia procedente del pan-

tano abastecía de agua a Torrent, atravesando 

la calle de la Ermita, donde servía de lavadero 

y abrevadero. (Archivo municipal de Torrent, 

fot. núm. 46). 5/ Aspecto de la calle de la Ermita 

hacia 1900, con un arco de triunfo al fondo con 

motivo de alguna celebración. Se puede apreciar 

el abrevadero y el lavadero (Archivo Municipal 

de Torrent, fot. núm. 57). 6/ Transcripción de la 

carta original de Santiago Ramón y Cajal dirigida 

al alcalde de Torrent, Vicente Roig, en agradeci-

miento por denominar una calle de Torrent con 

su nombre (Archivo Municipal de Torrent. Libro 

de actas 1922-1923, 13 de julio de 1923).
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María Peris Moreno i 
Vega Román Montero 
són les falleres majors de 
Torrent de 2024 

El món faller va viure a principi 
del mes de juliol una de les nits més 
esperades del calendari festiu de la 
nostra ciutat: l’elecció de les falleres 
majors de Torrent.

En aquest acte celebrat a l’Àgora 
de Parc Central vam conéixer el nom 
de les màximes representants de la 
festa fallera per a l’exercici de l’any 
2024. Eixe honor recaurà en María 
Peris Moreno, de la falla Cronista Vi-
cent Beguer i Esteve, que serà la falle-
ra major de Torrent 2024, i en Vega 
Román Montero, de la falla Segon 

Tram Avinguda, que serà la nova fa-
llera major infantil de Torrent.

La lectura dels seus noms va ser 
la culminació d’una nit plena d’emo-
cions i que començà amb l’arriba-
da de les falleres majors de Torrent 
de 2023, Ana Mora Miquel i Lorena 
González Andreu, i les seues corts 
d’honor, al recinte on les esperaven 
l’alcaldessa, Amparo Folgado i el regi-
dor de Falles, Aitor Sánchez.

Una vegada començat l’acte, i 
amb familiars, amics de les falleres i 

membres de la corporació municipal 
entre el públic assistent, les que han 
sigut màximes representants de les 
Falles de Torrent al llarg dels últims 
dotze mesos, pujaren a l’escenari, on 
van rebre la insígnia de la ciutat, i des 
d’on van dedicar unes paraules en 
els seus emotius discursos d’acomia-
dament a un any per a elles inoblida-
ble. 

Un espectacle de música i ball 
va amenitzar la vetlada abans de la 
presentació de les nou candidates in-
fantils i les 13 representants adultes 
que optaven a ser falleres majors de 
Torrent.

La nit es va tancar amb la lectura 
per part de l’alcaldessa del noms de 
Maria i Vega. Tot seguit, se sentiren 
els himnes de Torrent, de la Comuni-
tat i el d’Espanya, que donaren pas a 
la disparada d’uns espectaculars focs 
d’artifici que posà fi així a una nit úni-
ca.  
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La Federació 
de Moros 
i Cristians 
celebra el 
sopar de 
capitanies 

L’Àgora de Parc Central es va 
engalanar en les setmanes prèvies a 
les festes per a celebrar el tradicional 
sopar de capitanies organitzat per 
la Federació de Moros i Cristians de 
Torrent (FMCT), i hi va reunir amics, 
familiars i membres de les filades i 
comparses de la ciutat, juntament 
amb representants de les entitats 
municipals, per a acompanyar els 
càrrecs de Moros i Cristians 2023 en 
l’inici de l’intens mes de celebracions 
que s’acosta.

L’acte va començar amb un 
còctel de benvinguda, i després que 
els convidats s’assegueren, es feu 
l’espectacular entrada fins a l’escenari. 
Entre aplaudiments i música 
festiva, l’alferes cristià David Llopis 
Perpiñan, de la filada Cides; l’alferes 
mora Gemma Puchades Villarreal, 
de la comparsa Benimerines; el 
capità cristià Carles Sancho Puig, 
de la filada Almogàvers; i la capitana 
mora Vicenta Medina Esteve, de la 
comparsa Almohades.

Una vegada en l’escenari, els 
màxims representants de les Festes 
de Moros i Cristians d’enguany van 
prendre la paraula per a agrair el 
suport de totes les persones que 
havien fet possible el seu somni i, 
també, iniciar el compte arrere per 
a la celebració de les festes. Per part 
seua, l’alcaldessa Amparo Folgado, 
en companyia del president de 
la Federació de Moros i Cristians, 
Xavier Santamaría, va animar tota la 
gent a gaudir de les festes de Moros i 
Cristians de Torrent, que és una de les 
cites més assenyalades del calendari 
festiu de la ciutat.  
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David ha viscut la festa de Moros i 
Cristians des de xicotet i sempre la va vo-
ler gaudir des de dins. Quan es va presen-
tar l’oportunitat no s’ho va pensar perquè-
creu que és el màxim a què es pot aspirar 
com a fester.

Sobre l’evolució de la festa comenta 
que els canvis sempre es fan amb la idea 
de millorar i evolucionar per a adaptar la 
festa al moment actual. 

Destaca que l’experiència d’enguany 
està sent inoblidable i que hi ha una 
gran connexió entre els quatre càrrecs, 
fet que ho facilita tot: “Des del primer dia 
està sent genial, compartint cada acte, 
representant la festa i amb molts bons 
moments que passem junts”, comenta. 
“És impossible tindre millors companys 
per a aquesta ocasió. El vincle perdurarà 
per sempre”, assegura. Espera amb ganes 
tota la setmana de festes, amb actes cada 
dia. Creu que l’entrada del dia 29 és la cul-
minació d’un any i un moment irrepetible 
que enguany viurà en el càrrec d’alferes. 
És per això que espera estar a l’altura i 
gaudir amb la seuafamília i filada.

Reconeix que ser alferes quasi sem-
pre suposa menys maldecaps que una 
capitania, però tot es tradueix a treballar 
pensant en la festa, i això sempre agrada. 
Encara que diu que hi ha poques nove-
tats, ens indica els carrers de Torrent 
per a veure-les i viure-les in situ. Com a 
avançament, diu: “No duc favorita i la fi-
lada ha fet un estendard nou que s’estre-
narà el 24 en el Pregó”.  

Carles Sancho CAPITÀ CRISTIÀ

DAVID 
LLOPIS

ALFERES CRISTIÀ

Per a Carles i els Almogàvers, les de Moros i Cristians són festes de ger-
manor, de passar-ho bé i compartir amb tots i totes uns dies d’alegria, de fer 
sonar els tambors i de gaudir de cada moment. I tot i que reconeix que no 
hi ha un fet en especial que l’ajudara a prendre eixa decisió, admet que van 
ser un grapat de moments i converses les que l’animaren a donar el pas.

Respecte a l’experiència amb els seus companys càrrecs, diu: “No sé 
què et diràn ells, però per a mi són uns companys de viatge excepcionals, 
des del primer moment hem tingut molt bona relació i no ens pesa anar a 
tots els actes que ens conviden”.

No sabria dir un acte en concret, ja que tots els dies de festes tenen algu-
na cosa que li agrada com ara el pregó, del qual destaca que és el primer 
i potser el més senzill, però és un moment en què veus que tot comença i 
que ens queden uns dies apassionants, però no tinc cap acte preferit.

Carlos conta que començaren a l’any 2000 quan les festes ja tenien cer-
ta importància, però que en els últims anys han crescut i cada vegada es 
fan millor les coses. Valora l’evolució de les festes de Moros i Cristians com 
un exemple de fer les coses bé.

Pel que fa als malsdecap, reconeix que qui està en estes coses és per-
què vol i, per tant, en cada moment cal gaudir del procés. Veu l’organització 
de la capitania com una oportunitat de quedar més, riure més i veure’s més 
i en això no hi ha cap maldecap, assegura.

De la seua capitania espera que tots i totes ho passen bé, que en la fi-
lada continue l’harmonia i que tots puguen sentir que estem en un any 
especial del qual s’ha de gaudir. “Estic tranquil i confiat que els Almogàvers 
estan preparats i amb ganes de passar uns dies inoblidables”, diu Carlos, 
qui s’acomiada avisant: “Els que tinguen la sort de vore l’entrada de la capi-
tania Almogàver ho passaran bé. Vos hi esperem!”  

<<
<<
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GEMMA
PUCHADES
ALFERES MORA

Gemma Puchades Villarreal serà 
l’alferes mora en les pròximes festes de 
Moros i Cristians, de les quals destaca la 
seua importància en la reactivació de les 
festes patronals. “És una setmana per a 
gaudir i compartir”, afirma.

Participar en aquesta festa “és un 
desig que sempre havia tingut, sobretot 
la sensació de posar-hi la meua xicoteta 
aportació per a millorar i que tots pu-
guem passar-ho bé. 

Sobre la seua relació amb la resta de 
càrrecs, assegura que està sent molt enri-
quidora, ja que han aconseguit formar un 
bon grup amb molta complicitat.

Espera amb moltes ganes els actes de 
la baixada i les trabucades, dos dels més 
esperats per qualsevol integrant d’aques-
ta festa tan icònica. Gemma també admet 
que no tot és bonic i que sempre hi ha 
problemes, encara que assegura que en 
el cas d’una alferes els problemes són me-
nors que els que comporta una capitania.

Del que li queda per davant espera 
gaudir de cada moment i encara que ens 
conta que no hi ha moltes novetats: “Això 
és com en les bodes amb els vestits de les 
núvies. Caldrà esperar fins a eixe mateix 
dia per a descobrir-ho. Hi esteu convi-
dats“.  

Vicenta Medina CAPITANA MORA

Per a Vicenta, la festa de Moros i Cristians representa alegria i il·lusió, 
en part perquè hi participa amb tota la seua família. Per a ella són unes 
festes totalment obertes a tots els festers, a tots els que s’acosten a visitar-les 
i amb el pas dels anys s’han convertit en unes festes de referència per a la 
Comunitat Valenciana. Conta que sempre va tindre el cuquet de ser capi-
tana. Quan veia els diferents càrrecs baixar pel Convent, era com un esclat 
d’emocions, i sempre la va il·lusionar pensar si algun dia podria ser ella 
capitana, fet que espera viure enguany amb gran il·lusió.

Reconeix que l’experiència amb els seus companys està sent totalment 
satisfactòria i que han sigut un gran descobriment com a persones, la qual 
cosa propicia que hi haja bon ambient entre els càrrecs, la federació i en ge-
neral amb tots els festers. Encara que li agrada participar en tots els actes, 
és la Gran Entrada el que espera amb més il·lusió. Vestits, maquillatges, mú-
sica... Participar-hi com a cap d’esquadra l’ompli plenament de satisfacció i 
ho viu sempre d’una manera molt especial, comenta.  

Valora l’evolució de la festa de forma molt satisfactòria. Les comparses i 
filades cada vegada van tenint més integrants i amb l’aparició de les caser-
nes hi ha hagut un creixement en la participació de la gent jove. Torrent és 
un punt de referència en les festes de la comunitat i cada any rebem més 
quantitat de visitants. Encara que admet que hi ha molts maldecaps en el 
procés, ràpidament indica que tots se solucionen amb ganes i il·lusió, per 
a la qual cosa destaca la importància de tindre el suport de la comparsa o 
filada, molt important perquè les coses acaben eixint bé.

Del seu càrrec espera poder representar-lo de la millor manera posible 
en els molts actes de la societat torrentina dels quals formarà part. Confessa 
el desig d’estar a l’altura del càrrec i que la gent participe i els acompanye 
en aquesta capitania que amb gran esforç i il·lusió estan preparant en la 
comparsa Almohade. I s’acomiada amb una declaració d’intencions: “Co-
neixent la comparsa Almohades es pot intuir com pot ser la nostra capita-
nia i fins ací puc contar...”  

<<

<<
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El sopar benèfic contra el càncer mostra la part més 
solidària de Torrent 

L’Associació ARTIC celebra la XXI edició dels seus 
premis anuals en l’Hort de Trénor 

La societat torrentina va demos-
trar, un vegada més, la seua solida-
ritat quan es va reunir el passat mes 
de juny en el sopar anual que la Junta 
Local de l’Associació Espanyola Con-
tra el Càncer de Torrent va organitzar 
per a recaptar fons en la lluita contra 
aquesta malaltia.

  El saló del restaurant Balcó del 
Vedat va ser el lloc escollit per a la 
celebració d’este acte que va reunir  

nombroses personalitats de la nostra 
ciutat, entre les quals no podia faltar 
la presidenta de l’associació, Amparo 
Almerich. 

A més del sopar, els assistents 
també van col·labor amb la seua par-
ticipació en una posterior rifa. Gran 
quantitat d’empreses i comerços lo-
cals es sumaren a la inciativa, i apor-
taren els seus productes i servicis 
per completar una nit molt solidària. 

L’Associació d’Alcohòlics Rehabi-
litats de Torrent i Comarca (ARTIC) 
va celebrar el passat mes de juny 
una vesprada molt especial amb el 
lliurament dels seus premis anuals 
en l’Hort de Trénor. En esta ubica-
ció emblemàtica de la nostra ciutat, 
com cada any, es va congregar bona 
part de la societat torrentina per a 
acompanyar les persones i entitats 
guardonades. L’acte va comptar amb 
la presència de l’alcaldessa Amparo 
Folgado i representants de la corpo-
ració municipal, que no van voler 
perdre’s la celebració d’aquest esde-
veniment tan vinculat a la identitat de 
la ciutat.  

L’alcaldessa de Torrent va voler 
destacar “la gran labor diària que du 
a terme ARTIC des de fa anys, així 
com el treball de les associacions 
i persones que han rebut el premi i 
que aconsegueixen millorar la nostra 
societat gràcies al seu compromís, so-
lidaritat i altruisme”. 

La Junta Local de Torrent va 
ser reconeguda en la Junta 
Associada Provincial 

La Junta Local de Torrent de l’As-
sociació Espanyola Contra el Càncer 
va ser reconeguda amb tres men-
cions especials de la Junta Associada 
Provincial de València per la bona 
tasca que realitzaren els seus mem-
bres en l’any 2022. En este exerci-
ci recaptaren 171.914’98€, la millor 
dada de tota la província de València 
i també de l’Horta Sud. 

En esta mateixa campanya la 
Junta Local de l’Associació Contra el 
Càncer va aconseguir un increment 
de 63.984,06€ respecte a l’exercici 
anterior, motiu pel qual la Junta As-
sociada Provincial de València va vo-
ler reconéixer el gran esforç realitzat 
pels seus membres.  

Maruja Viana, el Torrent Club 
de Fútbol, Noah Higón, Mireia 
Pascual i el Grupo Ugarte foren 
els guardonats

Així, en esta XXI edició des d’AR-
TIC es va voler reconéixer la labor 
realitzada per la voluntària Maru-
ja Viana, el Torrent Club de Futbol, 
Noah Higón, Mireia Pascual i el Gru-
po Ugarte.  

Imatge: Salva Palop Medina
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